

ΑΠΟΔΕΛΤΙΩΣΗ ΗΜΕΡΗΣΙΟΥ ΤΥΠΟΥ
05.05.2014- 11.05.2014

ΑΣΤΥΝΟΜΙΑ

❖ ΕΛΕΥΘΕΡΟΤΥΠΙΑ, «ΣτΕ υπό προϋποθέσεις τατουάζ σε ενστόλους», 09.05.2014

Οι ένστολοι μπορούν να έχουν τατουάζ, όμως όχι σε εμφανές σημείο του σώματός τους, ενώ η απεικόνισή του πρέπει να μην προκαλεί και να είναι συμβατή με την ουδετερότητα που το Σύνταγμα επιβάλλει για τους ενστόλους, όπως έκρινε το Συμβούλιο της Επικρατείας.

Το Ανώτατο Ακυρωτικό Δικαστήριο δικαίωσε δύο ειδικούς φρουρούς που διαγράφηκαν από τον πίνακα επιτυχόντων επειδή είχαν δερματοστιξία (τατουάζ) στο σώμα τους. Ο ένας από αυτούς είχε τατουάζ στην αριστερή κνήμη.

Το Γ' Τμήμα του Συμβουλίου Επικρατείας, με τις υπ' αριθμ. 1722 και 1723/2014 αποφάσεις του, έκρινε ότι επιτρέπεται να προβλεφθεί από τη νομοθεσία ότι «η δερματοστιξία συνιστά λόγο αποκλεισμού του υποψηφίου, εφόσον όμως αυτή είναι και με την ενδυμασία εξωτερικά εμφανής και επί πλέον οι σχετικές απεικονίσεις, ως εκ του περιεχομένου τους είτε αναιρούν την επιβαλλόμενη από το Σύνταγμα ουδετερότητα των αστυνομικών υπαλλήλων, είτε προκαλούν κατά τρόπο ο οποίος δεν συνάδει προς την ιδιότητα και τα καθήκοντά τους».

Ωστόσο, το ΣτΕ προσθέτει ότι «μόνη η ύπαρξη δερματοστιξίας δεν αποτελεί λόγο αποκλεισμού από τη σχετική διαδικασία επιλογής» αλλά απαιτείται να συντρέχουν και άλλοι παράγοντες, όπως είναι να μην είναι εξωτερικά εμφανής από την ενδυμασία.

Το Ανώτατο Ακυρωτικό Δικαστήριο έκανε δεκτές τις αιτήσεις ακυρώσεως των δύο υποψηφίων ειδικών φρουρών και ακύρωσε ως μη νόμιμα αιτιολογημένες τις παραλείψεις των προσλήψεών τους.

ΔΙΑΚΡΙΣΕΙΣ-ΠΑΤΣΙΣΜΟΣ

❖ REAL, Βαρύ το κατηγορητήριο για τέσσερις της ΧΑ, 06.05.2014

Ως μέλη «εγκληματικής οργάνωσης» ναζιστικού τύπου που είχαν κομβικό ρόλο σε σειρά αξιόποινων πράξεων, όπως ανθρωποκτονίες, βαριές σωματικές βλάβες, εκρήξεις, εμπρησμούς, εκβιάσεις, εμφανίζονται στα κατηγορητήρια οι 4 βουλευτές της Χρυσής Αυγής οι οποίοι έλαβαν χθες προθεσμία για να απολογηθούν τις πρώτες ημέρες του Ιουνίου.

Οι Νίκος Κούζηλος, Δημήτρης Κουκούτσης, Ελένη Ζαρούλια και Μιχάλης Αρβανίτης φέρονται ως επίσημοι εκφραστές των θέσεων και των παράνομων δράσεων της εγκληματικής οργάνωσης, δίνοντας οι ίδιοι εντολές ή εγκρίνοντας σειρά επιθέσεων σε βάρος όσων είχαν στοχοποιηθεί από τη Χρυσή Αυγή, «διευθύνοντάς την από κοινού με άλλους», με αναφορά απευθείας στον αρχηγό, Νικόλαο Μιχαλολιάκο, και «διακηρύσσοντας τις

παραπάνω αρχές της οργάνωσης, με δημόσια ρητορική μίσους εναντίον του δημοκρατικού πολιτεύματος της χώρας και των θεσμών» αλλά και εναντίον ομάδων ή ατόμων, που στοχοποιούνται από τη “Χρυσή Αυγή” ως πολιτικοί ή φυλετικοί εχθροί της.

Βάση των κατηγορητηρίων, η αρχή γίνεται το 1987 όταν οι κατηγορούμενοι εντάσσονται στην οργάνωση η οποία είχε χαρακτηριστικά παραστρατιωτικών ομάδων για την επιβολή των ναζιστικών και ρατσιστικών αρχών της και συνεχίζουν τη δράση τους και μετά την είσοδο τους στη Βουλή. Όπως αναφέρεται «αρχικά είχε τη μορφή κλειστής ολιγάριθμης ομάδας ιδεολογικής επιμορφώσεως εθνικοσοσιαλιστών (ναζιστών) με αρχηγό και επικεφαλής τον Νίκο Μιχαλολιάκο, μετεξελίχτηκε δε σε πολιτικό σχηματισμό υπό την επωνυμία «Λαϊκός Σύνδεσμος- Χρυσή Αυγή», με την ίδια ως άνω ιδεολογική κατεύθυνση, κατά τα πρότυπα του γερμανικού εθνικοσοσιαλιστικού κόμματος του Adolf Hitler, με κυρίαρχο πάντοτε τον «Αρχηγό» ».

Σύμφωνα με τις ανακρίτριες, η οργάνωση χωρίζεται σε δυο τμήματα. Το «πολιτικό» και το «επιχειρησιακό». Στις διακηρυσσόμενες αρχές του πρώτου περιλαμβάνεται η εξόντωση των «εχθρών του Έθνους» που γι’ αυτούς ήταν οι μετανάστες, οι ρομά και γενικά όσοι δεν ανήκουν στην (Αρία) Λευκή Φυλή. Το δε «επιχειρησιακό», υπό την ίδια ηγεσία, λειτουργούσε με στρατιωτική δομή, με τα γνωστά τάγματα εφόδου τα οποία είχαν αναλάβει τις «εκκαθαριστικές επιχειρήσεις».

Οι ανακρίτριες Κλάπα-Δημητροπούλου , στα έγγραφά τους, αναφέρουν συνολικά 68 κατηγορούμενους ενώ όπως προκύπτει η ανάκριση παραμένει ανοικτή προς αναζήτηση κι άλλων άγνωστων προσώπων που ενδεχομένως έχουν εμπλοκή στην υπόθεση.

ΔΙΚΑΙΟΣΥΝΗ

❖ REAL, Γεγονός η πρώτη πρότυπη δίκη, 09.05.2014

Η περικοπή εφάπαξ δημοσίου υπαλλήλου συζητήθηκε σήμερα, με διαδικασίες εξπρές, ως πρότυπη (πιλοτική) δίκη, από την ολομέλεια του Συμβουλίου της Επικρατείας.

Η υπόθεση, για την οποία το ΣτΕ επιφυλάχθηκε να εκδώσει απόφαση και αναμένεται με το νέο δικαστικό έτος (16 Σεπτεμβρίου 2014), αφορά προσφυγή, κατά του Ταμείου Προνοίας Δημοσίων Υπαλλήλων, συνταξιούχου εκπαιδευτικού, η οποία με καθυστέρηση δύο και πλέον ετών έλαβε μειωμένο εφάπαξ (31.2677 ευρώ αντί 47.569 ευρώ) και ζητεί επιπροσθέτως να της καταβληθεί το ποσό των 5.000 ευρώ ως χρηματική ικανοποίηση για τη σοβαρή ηθική βλάβη, που της προκάλεσε από την παράνομη συμπεριφορά του, δηλαδή της περικοπής του εφάπαξ.

Η συνταξιούχος υποστηρίζει ότι η περικοπή του εφάπαξ και η καθυστέρηση απόδοσής του που είχε ως συνέπεια και περαιτέρω περικοπή, λόγω των μνημονίων, είναι αντισυνταγματική και αντίθετη στην Ευρωπαϊκή Σύμβαση Δικαιωμάτων του Ανθρώπου, ενώ σημειώνει ότι με την περικοπή του εφάπαξ επιβλήθηκε άδικη οικονομική επιβάρυνση στην ευπαθή

πληθυσμιακή κατηγορία των συνταξιούχων, τα εισοδήματα των οποίων έχουν ήδη υποστεί αλλεπάλληλες αναδρομικές περικοπές τα τελευταία χρόνια.

Εκπρόσωπος του εν λόγω Ταμείου, κατά την ακροαματική διαδικασία, υποστήριξε, μεταξύ των άλλων, ότι η περικοπή και η καθυστέρηση απόδοσης του εφάπαξ οφείλεται στο ότι έχουν βγει στη σύνταξη περίπου 35.000 δημόσιοι υπάλληλοι και το Ταμείο αντιμετωπίζει οικονομικά προβλήματα. Εξάλλου, ο εκπρόσωπος του ελληνικού Δημοσίου τόνισε ότι η περικοπή του εφάπαξ είναι συνταγματικά ανεκτή.

ΕΚΠΑΙΔΕΥΣΗ

❖ ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ, Νέες απεργίες απειλούν το εξάμηνο, 10.05.2014

Σε κίνδυνο τίθεται η προσπάθεια που κάνουν το Παν. Αθηνών (ΕΚΠΑ) και το ΕΜΠ για την αναπλήρωση του χαμένου διδακτικού χρόνου για να μη χαθεί το ακαδημαϊκό εξάμηνο λόγω της προηγούμενης τρίμηνης (από τον περασμένο Σεπτέμβριο έως τον Δεκέμβριο) απεργίας των διοικητικών υπαλλήλων. Και αυτό διότι οι διοικητικοί των οκτώ πανεπιστημίων, τα οποία «προσφέρουν» στο μέτρο της διαθεσιμότητας, προχωρούν σε νέο γύρο απεργιακών κινητοποιήσεων, ξεκινώντας με 48ωρη την προσεχή Τρίτη και Τετάρτη. «Για μας η απεργία αυτή έχει προειδοποιητικό χαρακτήρα. Συγκεντρωνόμαστε στις πύλες των σχολών και προχωράμε σε καθολικό κλείσιμο» ανέφερε η γενική συνέλευση του συλλόγου διοικητικού προσωπικού του ΕΚΠΑ, φέρνοντας στη μνήμη τις «μάχες» μπροστά στις πύλες των ΑΕΙ τον περασμένο Οκτώβριο και Νοέμβριο.

Την ίδια στιγμή, φόβοι για νέο κύκλο συγχωνεύσεων και καταργήσεων ΑΕΙ/ΤΕΙ προκαλεί πολυσέλιδο έγγραφο της Αρχής Διασφάλισης της Ποιότητας στην Ανώτατη Εκπαίδευση (ΑΔΙΠ), το οποίο έφθασε χθες στα ιδρύματα και τους ζητεί να απογραφούν με κάθε λεπτομέρεια (αριθμός φοιτητών, διδασκόντων και διοικητικών, προϋπολογισμός, άλλοι πόροι, μελλοντική στρατηγική, οικονομικός προγραμματισμός, δείκτες για την τελευταία πενταετία σχετικά με τη βάση εισαγωγής, κόστος ανά φοιτητή, αριθμός πτυχιούχων). Φόβοι που χθες διαψεύσθηκαν από τον πρόεδρο της ΑΔΙΠ κ. Ευ. Κουφουδάκη, που μίλησε στην «Κ». Σύμφωνα με τον ίδιο, τα στοιχεία προσωπικού και υποδομών θα αξιοποιηθούν στην αξιολόγηση και πιστοποίηση των προγραμμάτων τους.

Πυροδότηση αντιδράσεων

Η Ομοσπονδία Διοικητικού Προσωπικού Τριτοβάθμιας Εκπαίδευσης (ΟΔΙΠΤΕ) προκήρυξε 48ωρη απεργία για όλα τα ΑΕΙ, όμως αιχμή του δόρατος θα είναι τα οκτώ ΑΕΙ που «προσφέρουν» στη διαθεσιμότητα. Με βάση την Κοινή Υπουργική Απόφαση (ΚΥΑ) που εκδόθηκε στις 23 Σεπτεμβρίου 2013 είχαν τεθεί σε διαθεσιμότητα 1.349 διοικητικοί από οκτώ πανεπιστήμια. Όμως, με βάση νέα ΚΥΑ από τις 13/4/2014 ο αριθμός μειώθηκε σε 1.158. Τις τρέχουσες αντιδράσεις της ΟΔΙΠΤΕ πυροδότησαν οι διαπιστωτικές πράξεις, που εξέδωσε προχθές το υπ. Παιδείας βάσει της ΚΥΑ από 13/4. Με αυτές ορίζεται ο αριθμός των διαθεσίμων στα έξι ΑΕΙ, όχι όμως

και στο Παν. Ιωαννίνων και το Οικονομικό Παν. Αθηνών (ΟΠΑ). Η εξαίρεση έγινε διότι ο αριθμός των διαθεσίμων τους παρέμεινε ο ίδιος όπως είχε ορίσει η ΚΥΑ Σεπτεμβρίου. Έτσι, καθώς ολοκληρώνεται το οκτάμηνο από τον Σεπτέμβριο στις 24 Μαΐου, οι διαθέσιμοι στο Παν. Ιωαννίνων (48 υπάλληλοι) και το ΟΠΑ (35 υπάλληλοι) θα μείνουν υπό απόλυση. Βέβαια, η ανησυχία της ΟΔΠΤΕ αφορά και τους 1.158 διοικητικούς των 8 ΑΕΙ, καθώς δεν έχουν γίνει οι ενέργειες επανατοποθέτησής τους. Από την άλλη, οι διοικητικοί επικρίνουν το υπ. Παιδείας για προχειρότητα καθώς εκκρεμούν ερωτήματα σχετικά με τον χρόνο έναρξης της διαθεσιμότητας. Θα ξεκινήσει από τις 13/4/2014 και για ποιους; Ερωτήματα εγείρει και η απόφαση του υπουργείου να καταργήσει στο ΕΚΠΑ όχι μόνο τον κλάδο των Φυλάκων (αποφασίστηκε τον Σεπτέμβριο) αλλά και το Προσωπικό Ηλεκτρονικών Υπολογιστών. «Τι άλλαξε από τότε;» ανέφερε χθες στην «Κ» διοικητικός υπάλληλος του ΕΚΠΑ. Το υπουργείο με εγκύκλιο θα δώσει διευκρινίσεις για κρίσιμα ζητήματα – χρόνου έναρξης διαθεσιμότητας και περικοπών μισθού.

❖ ΕΛΕΥΘΕΡΟΤΥΠΙΑ, «Ελληνική πρωτιά στη λίστα με τα χειρότερα εκπαιδευτικά συστήματα στην Ευρώπη», 08,05,2014

Στην τελευταία θέση στην Ευρώπη και στην 33η στον κόσμο κατατάσσεται το εκπαιδευτικό σύστημα της Ελλάδας, σύμφωνα με την παγκόσμια κατάταξη του εκδοτικού οίκου Pearson για λογαριασμό του ιδρύματος Economist Intelligence Unit.

Η χώρα μας έχει την αρνητική πρωτιά μεταξύ των ευρωπαϊκών χωρών (23η), ενώ βρίσκεται στην 33η θέση παγκοσμίως.

Στόχος της έκθεσης είναι να συμβάλει στη χάραξη μιας αποτελεσματικής εκπαιδευτικής πολιτικής, η οποία θα έχει τόσο οικονομικές, όσο και κοινωνικές συνέπειες. Η αξιολόγηση βασίζεται στις αμερικανικές εκπαιδευτικές μελέτες TIMSS and PIRLS, καθώς σε τεστ του PISA, του διεθνούς προγράμματος του ΟΟΣΑ για την αξιολόγηση των μαθητών.

Το καλύτερο εκπαιδευτικό σύστημα στον κόσμο κατέχει η Νότιος Κορέα, ενώ το καλύτερο στην Ευρώπη η Φινλανδία. Σύμφωνα με τον Τζον Φάλον, γενικό διευθυντή της Pearson, η έκθεση καταδεικνύει τον ισχυρό δεσμό ανάμεσα στα βελτιωμένα επίπεδα εκπαίδευσης και στην οικονομική ανάπτυξη.

Οι 10 χώρες με τα καλύτερα εκπαιδευτικά συστήματα στον κόσμο είναι οι εξής:

1. Νότιος Κορέα
2. Ιαπωνία
3. Σιγκαπούρη
4. Χονγκ Κονγκ – Κίνα
5. Φινλανδία
6. Μ. Βρετανία
7. Καναδάς
8. Ολλανδία
9. Ιρλανδία

10. Πολωνία

ΘΡΗΣΚΕΥΤΙΚΗ ΕΛΕΥΘΕΡΙΑ

❖ **ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ, Αυστηρές προδιαγραφές για τη λειτουργία θρησκευτικών χώρων λατρείας, 07.05.2014**

Μουσουλμάνοι που μένουν στην Ελλάδα συμμετέχουν στην προσευχή του Χατζ, στην Αθήνα (Φωτογραφία: Αλκης κωνσταντινίδης, ΑΠΕ-ΜΠΕ).

Τάξη στο χάος των αυθαίρετων θρησκευτικών χώρων λατρείας επιχειρούν να βάλουν τα συναρμόδια υπουργεία Θρησκευμάτων, Περιβάλλοντος, Δημόσιας Τάξης και Υγείας. Εγκύκλιος που εκδόθηκε χθες θέτει αυστηρές προδιαγραφές για τη λειτουργία τέτοιων χώρων. Βέβαια, στο επίκεντρο του ενδιαφέροντος βρίσκονται τα τζαμιά. Χαρακτηριστικά, σήμερα υπολογίζεται ότι στην Αττική ζουν, το λιγότερο, 30.000 (νόμιμοι) μουσουλμάνοι, ενώ όπως ανέφερε στην «Κ» ο γ.γ. Θρησκευμάτων Γεώργιος Καλαντζής, υπάρχουν 107 αδήλωτοι χώροι. Πρόκειται για χώρους κάποιου εκ των οποίων είναι οργανωμένοι, αλλά οι περισσότεροι τελείως «πρόχειροι» (έως και σε γκαράζ υπάρχουν).

Ειδικότερα, η εγκύκλιος ορίζει ότι για την ίδρυση και λειτουργία (ετερόθρησκου ή ετερόδοξου) ναού ή ευκτήριου οίκου πρέπει να τηρούνται οι πολεοδομικοί, ρυμοτομικοί, πυρασφάλειας και δημόσιας υγείας κανόνες, να ενημερωθούν οι περίοικοι, να τηρούνται οι διατάξεις κοινής ησυχίας (π.χ. καλή ηχομόνωση του χώρου). Γι' αυτά απαιτείται βεβαίωση μηχανικού. Επίσης, στη σχετική αίτηση πρέπει να αναφέρεται ο μέγιστος κάθε φορά αριθμός φιλοξενουμένων. Σημαντικό κρίνεται το ότι ο υπεύθυνος του θρησκευτικού χώρου οφείλει να γνωστοποιήσει τον ΑΦΜ που έλαβε από την αρμόδια ΔΟΥ, προς εξυπηρέτηση των συναλλαγών της συγκεκριμένης θρησκευτικής κοινότητας και του χώρου. «Το υπουργείο κάνει σχεδιασμένα βήματα, ώστε το θέμα να αντιμετωπιστεί με τον σεβασμό που απαιτεί το ύψιστο δικαίωμα ενός ανθρώπου να προσεύχεται ελεύθερα στον θεό που επιλέγει, χωρίς όμως να παραγνωρίζονται τα δικαιώματα των περιοίκων ή η ασφάλεια των ίδιων των πιστών», δήλωσε στην «Κ» ο κ. Καλαντζής.

ΠΑΙΔΙΑ

❖ **ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ, Συνήγορος του Πολίτη: Αύξηση της παιδικής φτώχειας και του κοινωνικού αποκλεισμού, 08.05.2014**

Ο κίνδυνος παιδικής φτώχειας και κοινωνικού αποκλεισμού έχει αυξηθεί στην Ελλάδα από το 28,7% το 2010 στο 35,4% το 2012, σύμφωνα με στατιστικά στοιχεία της Ευρωπαϊκής Ένωσης, και ο Συνήγορος του Πολίτη εκφράζει την αγωνία του βλέποντας την οικονομική κρίση να απειλεί όλο και περισσότερο τα παιδιά και την άσκηση των δικαιωμάτων τους.

Την ανάγκη να ενισχυθεί το κοινωνικό κράτος και κυρίως οι δομές εκείνες που αφορούν τα παιδιά, τα οποία δοκιμάζονται από την οικονομική κρίση, ζητά ο βοηθός Συνήγορος του Πολίτη και Συνήγορος του Παιδιού, Γιώργος

Μόσχος, μιλώντας στο ΑΠΕ-ΜΠΕ, με αφορμή την αυριανή συνάντηση διαβούλευσης, που θα διεξαχθεί στο υπουργείο Εξωτερικών με θέμα «Επενδύοντας στα παιδιά: Μία πρόκληση για την Ευρώπη του 21ου Αιώνα», την οποία συνδιοργανώνουν η Ευρωπαϊκή Επιτροπή, το Ευρωπαϊκό Δίκτυο «Eurochild» και η ανεξάρτητη αρχή.

Ο Συνήγορος του Παιδιού τόνισε ότι «ενώ η Ευρωπαϊκή Ένωση προωθεί πρωτοβουλίες για την κοινωνία, την ίδια ώρα με το μνημόνιο δεσμεύει τους πόρους και αυξάνει τις συνέπειες της κρίσης για τα παιδιά».

Επίσης, ο κ. Μόσχος θεωρεί «αδιανόητο την ώρα που η ΕΕ προωθεί μέτρα για τη συγκράτηση των παιδιών εντός του σχολείου και την πρόσβασή τους μέχρι να τελειώσουν το Λύκειο, στην Ελλάδα να συμβαίνει το αντίθετο με το νέο εκπαιδευτικό σύστημα της δευτεροβάθμιας εκπαίδευσης».

Το ίδιο αδιανόητο, για τον κ. Μόσχο, είναι και η μη πρόσβαση παιδιών σε δομές της υγείας και της κοινωνικής πρόνοιας, εξαιτίας της ανεργίας των γονιών τους και τη διακοπή παροχής ασφάλισης, ενώ επιμένει για ισχυρές κοινωνικές υπηρεσίες με μόνιμο εξειδικευμένο προσωπικό και όχι με συμβασιούχους, πέντε και έξι μηνών, κυρίως νέους.

Επισημάνει δε ότι «ο Συνήγορος έχει προτείνει ένα Εθνικό Σχέδιο Δράσης για την καταπολέμηση της φτώχειας των παιδιών και τη δημιουργία ενός διυπουργικού οργάνου, νομοθετικά κατοχυρωμένου, που θα προέλθει μετά από ένα ευρύτερο διάλογο εκτός από την κυβέρνηση, μεταξύ πολιτικών παρατάξεων, της αυτοδιοίκησης και φορέων».

Τέλος, επαναλαμβάνει ότι «πρέπει να ενισχυθεί ο θεσμός της αναδοχής με τη συμμετοχή των Περιφερειών και των δήμων».

Σημειώνεται ότι η εκδήλωση, που θα πραγματοποιηθεί αύριο, έχει τεθεί υπό την αιγίδα της ελληνικής Προεδρίας στο Συμβούλιο της Ευρωπαϊκής Ένωσης και αφορά την υλοποίηση της Σύστασης της ΕΕ «Επενδύοντας στα παιδιά - Σπάζοντας τον κύκλο της μειονεξίας».

Η Σύσταση της ΕΕ προτείνει την εξασφάλιση πόρων και ποιοτικών υπηρεσιών για τα παιδιά, ενίσχυση της εργασιακής ένταξης των γονέων και ενέργειες για την καταπολέμηση της φτώχειας, καθώς και το δικαίωμα των παιδιών να συμμετέχουν σε δραστηριότητες και στη διαδικασία λήψης αποφάσεων που τα αφορούν.

Στην εκδήλωση θα συμμετέχουν:

- Εκπρόσωποι της Ευρωπαϊκής Επιτροπής (Διευθύνσεις Απασχόλησης και Δικαιοσύνης), του Ευρωπαϊκού Δικτύου Eurochild, του Οργανισμού Ανθρωπίνων Δικαιωμάτων (FRA) και ο συντονιστής του Ευρωπαϊκού Δικτύου εμπειρογνομώνων για θέματα κοινωνικής ένταξης
- Η Γενική Γραμματέας Πρόνοιας και η Γενική Γραμματέας Διαχείρισης Κοινοτικών και άλλων Πόρων, ο Πρόεδρος της Εθνικής Επιτροπής για τα Δικαιώματα του Ανθρώπου, εμπειρογνώμονας του Εθνικού Κέντρου Κοινωνικών Ερευνών σε θέματα κοινωνικής ένταξης, ο Πρόεδρος της Ελληνικής Εθνικής Επιτροπής UNICEF και μέλος του Ελληνικού Δικτύου για την Καταπολέμηση της Φτώχειας
- Ευρωπαίοι Συνήγοροι του Παιδιού (από Σκωτία, Ιρλανδία, Ολλανδία, Ελλάδα)

- Στελέχη του Εθνικού Κέντρου Κοινωνικής Αλληλεγγύης, του Ινστιτούτου Υγείας του Παιδιού και εκπρόσωποι Μη Κυβερνητικών Οργανώσεων
- Έφηβοι σύμβουλοι του Συνηγόρου του Παιδιού.

ΠΡΟΣΦΥΓΕΣ-ΜΕΤΑΝΑΣΤΕΣ

❖ ΤΟ ΒΗΜΑ, Πύλη στην Ευρώπη και υγρός τάφος για μετανάστες το Αιγαίο, 09.05.2014

Το πρώτο τετράμηνο αυξήθηκαν κατά 142% οι συλλήψεις παράνομων μεταναστών

Μετά το Φαρμακονήσι τώρα η Σάμος. Η μία μετά την άλλη οι τραγωδίες στο Αιγαίο επαναφέρουν στην επικαιρότητα με τον πιο τραγικό τρόπο το θέμα της παράνομης διακίνησης μεταναστών από την Τουρκία στην Ελλάδα.

Στις 20 Ιανουαρίου την κοινή γνώμη είχε συγκλονίσει η τραγωδία στο Φαρμακονήσι, όπου τουλάχιστον 10 μετανάστες έχασαν τη ζωή τους. Πριν από λίγες ημέρες το ναυτικό δυστύχημα στα ανοιχτά της Σάμου είχε ως αποτέλεσμα να βρουν φρικτό θάνατο 22 μετανάστες, ενώ επτά ακόμη αγνοούνται.

Ενδεικτικά της κατάστασης που έχει διαμορφωθεί στο Αιγαίο είναι τα στοιχεία σύμφωνα με τα οποία το πρώτο τετράμηνο του 2014 αυξήθηκαν κατά 142% οι συλλήψεις μεταναστών που είχαν εισέλθει παράνομα στην Ελλάδα από τα ανατολικά θαλάσσια σύνορα σε σύγκριση με το αντίστοιχο χρονικό διάστημα πέρυσι.

Ειδικότερα πέρυσι οι συλλήψεις από Λιμενικό και ΕΛ.ΑΣ. είχαν φτάσει περίπου τις 1.800, ενώ εφέτος έφτασαν τις 4.363. Σχετικά με το «εισιτήριο» του ταξιδιού το «πέρασμα» προς ελληνικό νησί κοστίζει από 500 ως 1.500 ευρώ, ενώ το πιο μακρινό ταξίδι - όπως αυτό που εκτιμάται πως θα έκαναν οι μετανάστες του γιοτ που εντοπίστηκε στη Σάμο - κοστίζει από 1.500 ως 4.500 ευρώ. Τα ποσά είναι διαφορετικά για τους ανηλίκους.

❖ ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ, Ελλάδα - Ε.Ε. κηρύσσουν πόλεμο στα κυκλώματα, 11.05.2014

Το υπουργείο έχει σχεδιάσει τη συγκρότηση από τον άλλο μήνα ειδικά εκπαιδευμένης ομάδας, αποτελούμενης από Έλληνες και Ευρωπαίους αστυνομικούς, για την αντιμετώπιση του προβλήματος.

Μεγάλη αύξηση του αριθμού των παρανόμως εισερχομένων μεταναστών από τα θαλάσσια «περάσματα» του Αιγαίου αναμένει το υπουργείο Ναυτιλίας το καλοκαίρι, κυρίως ως απόρροια της συνεχιζόμενης εκρηκτικής κατάστασης στη Συρία, αλλά και της «αποθράυσσης και ωμότητας» των μεθόδων που χρησιμοποιούν τα μέλη των κυκλωμάτων διακινητών, όπως τόνισε χαρακτηριστικά στην «Κ» αρμόδιος παράγοντας. Επιπροσθέτως, την ίδια αγωνία για «εκτίναξη των μεταναστευτικών ροών» μεταφέρει στην «Κ» κορυφαίο στέλεχος του υπουργείου Δημόσιας Τάξης. «Αυτή μπορεί να σχετίζεται με πιθανή αποσταθεροποίηση στο Αφγανιστάν μετά την αποχώρηση των αμερικανικών δυνάμεων και με τη ρευστή κατάσταση στο

Πακιστάν κ.α.». Μάλιστα, το υπουργείο έχει σχεδιάσει τη συγκρότηση από τον άλλο μήνα ειδικά εκπαιδευμένης ομάδας αποτελούμενης από Έλληνες και Ευρωπαίους αστυνομικούς. Στόχος της ομάδας; «Η ριζική καταπολέμηση κυκλωμάτων διακίνησης μεταναστών, αρχής γενομένης από το Πακιστάν, το Αφγανιστάν και το Μπανγκλαντές», ενώ θα ασκηθούν πιέσεις π.χ. στο Πακιστάν για την πιστή τήρηση των υποχρεώσεων του όσον αφορά τους Πακιστανούς μετανάστες.

Παράλληλα, συναγερμός μακράς διάρκειας έχει σημάνει στις ελληνικές αρχές, με κύριο ζητούμενο την κατά το δυνατόν αποφυγή νέων τραγωδιών, όπως το πρόσφατο ναυάγιο ανοιχτά της Σάμου που κόστισε τη ζωή σε 22 μετανάστες, ανάμεσά τους και γυναικόπαιδα. Είναι ενδεικτικό ότι το πρώτο τρίμηνο του τρέχοντος έτους, οι συλληφθέντες για παράνομη είσοδο στη χώρα (μόνον από τα θαλάσσια σύνορα) αυξήθηκαν κατά 140% σε σχέση με την περίοδο Ιανουαρίου - Μαρτίου του 2013, όταν το Λιμενικό είχε συλλάβει 880 άτομα.

Τα συναρμόδια υπουργεία «συντηρούν» το μεταναστευτικό στην κορυφή της ευρωπαϊκής ατζέντας, με συνεχείς «οχλήσεις» προς τους εταίρους, τονίζοντάς τους διαρκώς το κραυγαλέα αυτονόητο: ότι τα σύνορα της Ελλάδας είναι και ευρωπαϊκά και ότι η συντριπτική πλειονότητα των μεταναστών επιχειρεί να εισέλθει στην Ελλάδα με στόχο την προώθηση σε άλλες χώρες της Βόρειας και Δυτικής Ευρώπης.

Τι τονίζει χαρακτηριστικά στην «Κ», με νόημα, ο υπουργός Εμπορικής Ναυτιλίας Μιλτιάδης Βαρβιτσιώτης; Οτι η περαιτέρω βελτίωση συνεργασίας με την Τουρκία θεωρείται ένα θετικό βήμα και το αμέσως προσεχές διάστημα θα δρομολογηθεί, όχι πλέον σε κεντρικό αλλά σε τοπικό επίπεδο, διάυλος κοινής δράσης και ετοιμότητας. Δηλαδή, ζητήματα διαχείρισης ομάδων μεταναστών να γίνονται ανάμεσα στους λιμενάρχες και από τις δύο πλευρές του Αιγαίου. «Συνεχίζουμε με σχεδιασμό υψηλής επιτήρησης, έχοντας ως δεδομένο μεταξύ άλλων ότι ανάμεσα στους μετανάστες που έρχονται υπάρχουν πάρα πολλοί Σύροι οι οποίοι δικαιούνται πολιτικό άσυλο. Ανά πάσα στιγμή το πρόβλημα μπορεί να πάρει εκρηκτικές διαστάσεις, καθώς δεκάδες ή και εκατοντάδες χιλιάδες Σύροι παραμένουν σε στρατόπεδα προσφύγων στην Τουρκία περιμένοντας να δουν τι θα γίνει με τη χώρα τους», υπογραμμίζει στην «Κ» ο κ. Βαρβιτσιώτης.

Ταυτόχρονα, όπως υποστηρίζουν υπηρεσιακά και πολιτικά στελέχη του υπουργείου Δημόσιας Τάξης, οι αρχές καταβάλλουν προσπάθειες βελτίωσης υποδομών για την υποδοχή παρανόμως εισερχομένων και προσφύγων: α) για να ανταποκριθούν στις «προδιαγραφές» της Ε.Ε. και β) επειδή γίνεται αντιληπτό ότι τα μέτρα «νόμιμης ανάλυσης» των μεταναστευτικών ροών δεν είναι αρκετά για τη διαχείριση ενός τόσο πολυσύνθετου ζητήματος όπως το μεταναστευτικό. Έναν αριθμό παραθέτουν στελέχη του υπουργείου στην «Κ». Από τις αρχές του 2006 έως και τον Μάρτιο του 2014, 841.349 παράνομοι μετανάστες εντοπίστηκαν στην Ελλάδα, «πληθυσμιακά όσο μια Θεσσαλονίκη».

Το εμπόριο ελπίδας είναι χρυσότοκο και «εμείς αναρωτιόμασταν πού βρίσκουν άτομα από πολύ φτωχές χώρες τα τεράστια ποσά που απαιτούν οι δούλεμποροι», λένε στην «Κ» επίσημα χείλη. «Πολλές φορές οι μετανάστες βάζουν “ενέχυρο” στο κύκλωμα τους συγγενείς τους που μένουν πίσω

ταξιδεύοντας “επί πιστώσει”. Όταν φτάσουν στον προορισμό τους, έχουν την υποχρέωση να εργαστούν για όσο καιρό έχει συμφωνηθεί, διαφορετικά το κύκλωμα απειλεί να σκοτώσει την οικογένειά τους», τονίζει στην «Κ» ο διευθυντής της Υπηρεσίας Πρώτης Υποδοχής του υπουργείου Δημόσιας Τάξης, κ. Παν. Νίκας.

❖ ΕΛΕΥΘΕΡΟΤΥΠΙΑ, «Διαμαρτυρία μεταναστών εμπόρων στο κέντρο της Αθήνας», 09.05.2014

Διαμαρτυρία στο κέντρο της Αθήνας πραγματοποίησαν το μεσημέρι της Παρασκευής εκατοντάδες μετανάστες μεταξύ των οποίων οι περισσότεροι καταστηματαρχές στην περιοχή προκειμένου να καταγγείλουν ρατσιστικές επιχειρήσεις από την αστυνομία, που όπως επισημαίνουν τους πλήττουν επαγγελματικά.

Περίπου 400 άτομα πραγματοποίησαν πορεία από τη συμβολή της οδού Μενάδρου με τη Σοφοκλέους προς το Δημαρχείο όπου και προχώρησαν σε καθιστική διαμαρτυρία και επέδωσαν ψήφισμα διαμαρτυρίας.

Η κινητοποίηση διοργανώθηκε με την υποστήριξη της Κίνησης Ενωμένοι Ενάντια στο Ρατσισμό και τη Φασιστική Απειλή (ΚΕΕΡΦΑ)

Σε ανακοίνωση της Πακιστανικής Κοινότητας Ελλάδας, της Ένωσης Μεταναστών Εργατών και της Επιτροπής Μεταναστών Εμπόρων Ομόνοιας, αναφέρονται μεταξύ άλλων ότι: “Από την στιγμή που ξεκίνησε ο Ξένιος Δίας δυο χρόνια τώρα η κατάσταση είναι πολύ δύσκολη αφού η αστυνομία χτυπάει και συλλαμβάνει κόσμο αδιακρίτως ακόμα και αν έχουν χαρτιά, μόνο και μόνο γιατί είναι μετανάστες, γιατί έχουν άλλο χρώμα. Ωστόσο τον τελευταίο ενάμιση μήνα η κατάσταση είναι ανυπόφορη.

Όλη την ημέρα από το πρωί στις 6πμ μέχρι αργά το βράδυ, αστυνομικοί όχι μόνο μαζεύουν κόσμο χωρίς κανένα λόγο αλλά μπαίνουν σε μαγαζιά και συλλαμβάνουν πελάτες που ψωνίζουν, που τρώνε ή πίνουν, αλλά ακόμα και εργαζόμενους ή τους ίδιους τους μαγαζάτορες και τους κλείνουν για ώρες μέσα στα αστυνομικά λεωφορεία ή τους μεταφέρουν στα διάφορα αστυνομικά τμήματα χωρίς απολύτως καμιά νομική δικαιολογία.

Αφού χτυπάνε και συλλαμβάνουν πελάτες μετά στέκονται για 3, 4 ή και 5 ώρες απ’ έξω εν ώρα λειτουργίας των μαγαζιών σταματώντας στην ουσία κάθε δραστηριότητα.”

❖ ΕΛΕΥΘΕΡΟΤΥΠΙΑ, «Προσωρινό άσυλο στους μετανάστες που σώθηκαν στη Σάμο», 09.05.2014

Τη χορήγηση ασύλου σε όσους μετανάστες διασώθηκαν από την πρόσφατη τραγωδία στη Σάμο, όπου έχασαν τη ζωή τους 22 άνθρωποι, μεταξύ των οποίων και τέσσερα παιδιά, ανακοίνωσε σήμερα το υπουργείο Προστασίας του Πολίτη.

Συγκεκριμένα αναφέρεται ότι στους 34 διασωθέντες του ναυαγίου θα δοθεί εξαμηνιαία αναστολή απέλασης, με προοπτική ανανέωσης, για ανθρωπιστικούς λόγους.

Στο μεταξύ διερευνήθηκε σε βάθος των αιτίων της τραγωδίας ζητά από τις ελληνικές Αρχές, η εισηγήτρια του Συμβουλίου της Ευρώπης για «τις ζωές

που χάνονται στη Μεσόγειο» Ολλανδέζα βουλευτής των Σοσιαλιστών, Ταϊνέκε Στρικ.

Επικαλούμενη στοιχεία της Διεθνούς Αμνηστίας, υπογραμμίζει ότι από τον Αύγουστο του 2012 μέχρι σήμερα έχουν πνιγεί στα νερά της Μεσογείου 188 ενήλικες και παιδιά και τονίζει ότι οι επαναλαμβανόμενες τραγωδίες μπορεί να σταματήσουν μόνο με συντονισμένη ευρωπαϊκή δράση, η οποία θα πρέπει να περιλαμβάνει ένα ασφαλές πέρασμα για τους αιτούντες άσυλο και τους πρόσφυγες.

Ωστόσο η ΕΕ, την προεδρία της οποίας ασκεί η Ελλάδα, έχει ταχθεί υπέρ αυστηρότερων μέτρων αποκλεισμού των μεταναστών μέσω μεταξύ άλλων της ενίσχυσης της Frontex με αποτέλεσμα οι τραγωδίες στο Αιγαίο αλλά και στη Μεσόγειο γενικά να μην έχουν τελειωμό.

❖ Η ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ, «Ξεκίνησε ο εκβιασμός μεταναστών», 09.05.2014

Σε επιστολή τους προς την αρμόδια επιτροπή της Ε.Ε., Σεσίλια Μάλστρομ, φορείς και οργανώσεις καταγγέλλουν ότι η ελληνική κυβέρνηση έχει ήδη θέσει σε εφαρμογή το μέτρο της επ' αόριστον κράτησης αλλοδαπών μέχρι την «οικειοθελή» αποχώρησή τους

Μέχρι στιγμής, γνωρίζαμε τις οδηγίες του αρχηγείου της ΕΛ.ΑΣ. για το πώς θα εφαρμοστεί η υπουργική απόφαση που θεσπίζει την επ' αόριστον παράταση της κράτησης των μεταναστών (έγγραφα των οδηγιών αυτών είχε αποκαλύψει πρόσφατα η «Εφ.Συν.»). Γνωρίζαμε επίσης ότι έχουν επιδοθεί σε μετανάστες που συμπληρώνουν 15 μήνες κράτηση έγγραφα που τους ειδοποιούν πως θα συνεχιστεί η κράτησή τους και πέραν των 18 μηνών -το ανώτατο όριο που προβλέπει ο νόμος για εξαιρετικές περιπτώσεις- μέχρι να «συναινέσουν» στην «οικειοθελή» απέλασή τους.

Τώρα, το Ευρωπαϊκό Συμβούλιο για τους Πρόσφυγες και τους Εξόριστους (ECRE, ένα ευρωπαϊκό δίκτυο 82 οργανώσεων), το Ελληνικό Συμβούλιο για τους Πρόσφυγες και το Αίτημα φέρνουν στο φως την πρώτη γνωστή περίπτωση, όπου ήδη εφαρμόζεται η παράταση της κράτησης. Με απόφαση του προϊσταμένου της υποδιεύθυνσης Αλλοδαπών Αττικής, Ν. Παρασύρη, στις 13 Απριλίου επιβάλλεται σε μετανάστη που κρατείται από τις 13 Οκτωβρίου 2012 (!) «το μέτρο της υποχρεωτικής διαμονής του στο χώρο, όπου ήδη κρατείται (ή σε οποιοδήποτε άλλο απαιτηθεί), έως ότου συναινέσει και συνεργαστεί με τις αρμόδιες Αρχές για την έκδοση των απαραίτητων ταξιδιωτικών εγγράφων, προκειμένου να ολοκληρωθούν οι διαδικασίες απέλασης/επιστροφής στη χώρα καταγωγής του».

Καταγγελίες

Οι τρεις οργανώσεις αναδεικνύουν το ζήτημα σε εκτενή επιστολή τους προς την επιτροπή Εσωτερικών Υποθέσεων της Ε.Ε., Σ. Μάλμστρομ, κάνοντας λόγο για «ευθεία παραβίαση» της ευρωπαϊκής νομοθεσίας. Ζητούν από την επιτροπή να ξεκινήσει τη διαδικασία επιβολής κυρώσεων προς την Ελλάδα, σε περίπτωση που δεν ανακληθεί άμεσα η υπουργική απόφαση και δεν σταματήσουν οι παραβιάσεις της ευρωπαϊκής νομοθεσίας για την κράτηση των μεταναστών χωρίς χαρτιά.

Όπως έχει αποφανθεί το Δικαστήριο της Ε.Ε., η Οδηγία για τις Επιστροφές που ρυθμίζει τη διάρκεια διοικητικής κράτησης των μεταναστών «σε καμιά περίπτωση δεν εγκρίνει την υπέρβαση του οριζόμενου ανώτατου ορίου κράτησης», ακόμη και όταν ο κρατούμενος «δεν διαθέτει έγκυρα έγγραφα, συμπεριφέρεται επιθετικά, δεν έχει μέσα να υποστηρίξει τον εαυτό του, ούτε στέγη ή μέσα που του παρέχει το κράτος για το σκοπό αυτό».

Η παραβίαση της Οδηγίας είναι εξόφθαλμη από την ίδια τη διατύπωση της υπουργικής απόφασης, που θεμελιώνεται -μεταξύ άλλων- στο επιχείρημα πως η απελευθέρωση των κρατουμένων μετά τη συμπλήρωση του ανώτατου ορίου κράτησης «θα οδηγήσει αναπόφευκτα στη ραγδαία αύξηση του πληθυσμού των μη νόμιμων μεταναστών στο εσωτερικό, με τις εντεύθεν δυσμενείς συνέπειες στη δημόσια τάξη και ασφάλεια, λαμβάνοντας μάλιστα υπόψη ότι οι μετανάστες αυτοί στερούνται πόρων για τη διαβίωσή τους».

Κανόνας οι εξαιρέσεις

Οι οργανώσεις επισημαίνουν την τεράστια ψυχολογική επιβάρυνση που έχει επιφέρει η απόφαση σε πολλούς έγκλειστους, με ήδη επιβαρυνμένη υγεία, λόγω των νοσογόνων συνθηκών κράτησης, όπως επίσης τις πολλές καταδίκες της Ελλάδας για απάνθρωπη και εξευτελιστική μεταχείριση των κρατούμενων μεταναστών.

Υπενθυμίζουν επίσης πως, σύμφωνα με την Οδηγία για τις Επιστροφές, τον Χάρτη Θεμελιωδών Δικαιωμάτων της Ε.Ε. και τη διεθνή νομοθεσία για τα ανθρώπινα και τα προσφυγικά δικαιώματα, η κράτηση των μεταναστών πρέπει να εφαρμόζεται μόνο κατ' εξαίρεση, σε περίπτωση που δεν μπορούν να εφαρμοστούν με αποτελεσματικότητα άλλα, λιγότερο βίαια μέτρα.

«Ζητάμε από τις αρμόδιες ελληνικές Αρχές να αναθεωρήσουν άμεσα την πολιτική της εκτεταμένης, συστηματικής και παρατεταμένης κράτησης, ευθυγραμμίζοντας την πολιτική και την πρακτική της με την ισχύουσα νομοθεσία που ορίζει τη διοικητική κράτηση ως έσχατο μέτρο, τόσο στο πλαίσιο της διαδικασίας επιστροφής όσο και στην εξέταση των αιτήσεων ασύλου», αναφέρουν.

❖ Η ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ, «Δεν εκδίδεται στην Τουρκία ο Μεχμέτ Γιαμάν», 09.05.2014

Ούτε ο Γιαμάν εκδίδεται στην Τουρκία. Το Συμβούλιο Εφετών Θεσσαλονίκης απέρριψε χθες το αίτημα έκδοσης Τούρκου πολιτικού πρόσφυγα, κOURΔΙΚΗΣ καταγωγής, στη χώρα του. Ο Μεχμέτ Γιαμάν είχε συλληφθεί προσφάτως με διεθνές ένταλμα σύλληψης της Ιντερπόλ για συμμετοχή στην οργάνωση DHKP-C (πρώην Ντεβ Σολ), που στην Τουρκία έχει χαρακτηριστεί τρομοκρατική.

Ο ίδιος υποστήριξε ότι οι ελληνικές Αρχές του έχουν χορηγήσει πολιτικό άσυλο, τόνισε ότι είναι εμφανώς άρρωστος κι ότι αν εκδοθεί κινδυνεύει η ζωή του. Όπως εξήγησε στους δικαστές, στο παρελθόν υπήρξε φυλακισμένος στην Τουρκία για την πολιτική του δράση και αποφυλακίστηκε μετά από μακρά απεργία πείνας.

Ανάλογη απόφαση με τη σημερινή είχε εκδώσει το Συμβούλιο Εφετών Θεσσαλονίκης τον περασμένο μήνα, στην περίπτωση του Τούρκου πολιτικού πρόσφυγα Καντίρ Καγιά, ενώ πριν από λίγες εβδομάδες κρίθηκε

αποφυλακιστέος με βούλευμα του Συμβουλίου Πλημμελειοδικών Θεσσαλονίκης ο 52χρονος Τούρκος πολιτικός πρόσφυγας Τσετίν, που κατηγορείται για την έκρηξη σε διαμέρισμα της Τριανδρίας, τον Οκτώβριο του 2011, κατά την οποία είχε χάσει τη ζωή του ένας 32χρονος Κούρδος. Ο 52χρονος Τσετίν είχε κριθεί προσωρινά κρατούμενος τον περασμένο Φλεβάρη, μετά την απολογία του στις ανακριτικές αρχές της Θεσσαλονίκης, και παρέμενε κρατούμενος στις Φυλακές Διαβατών. Με το υπ' αριθμόν 439/2014 βούλευμά του, όμως, το δικαστικό συμβούλιο αποφάσισε μετά από σχετική προσφυγή της συνηγόρου του να αντικαταστήσει την προφυλάκιση με περιοριστικούς όρους.

ΥΓΕΙΑ

❖ ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ, Υγειονομική επιφυλακή για πιθανά κρούσματα πολιομυελίτιδας από τη Συρία, 08.05.2014

Σε επιφυλακή βρίσκονται οι υγειονομικές υπηρεσίες της χώρας προκειμένου να αποφευχθεί η εισαγωγή κρούσματος πολιομυελίτιδας στην Ελλάδα, με δεδομένο τον αυξημένο αριθμό μεταναστών που εγκαταλείπουν τη Συρία, όπου εξαιτίας του πολέμου έχει καταρρεύσει το υγειονομικό σύστημα τη χώρας και τα προγράμματα εμβολιασμού έχουν ατονήσει.

Σύμφωνα με τον πρόεδρο του Εθνικού Κέντρου Επιχειρήσεων Υγείας (ΕΚΕΠΥ), Παναγιώτη Ευσταθίου, όλοι οι Σύριοι μετανάστες κάτω των 18 ετών που φιλοξενούνται στα κέντρα κράτησης θα εμβολιάζονται.

Επίσης, το ΕΚΕΠΥ προχωρά στην ίδρυση ιατρείων σε όλα τα κέντρα κράτησης μεταναστών με κονδύλια της Ευρωπαϊκής Ένωσης, προκειμένου να ελέγχονται υγειονομικά οι φιλοξενούμενοι σε αυτά και ήδη έχουν προσληφθεί τα πρώτα 90 άτομα για τη στελέχωση των ιατρείων.

Η Ελλάδα ανακηρύχθηκε ως «περιοχή ελεύθερη από πολιομυελίτιδα» τον Ιούνιο του 2002, μαζί με την υπόλοιπη Ευρώπη. Τα τελευταία κρούσματα σημειώθηκαν το 1996 σε 5 ανεμβολίαστα παιδιά αθιγγάνων. Έκτοτε δεν έχει εμφανιστεί κανένα κρούσμα και η εξάλειψη αυτή οφείλεται στα υψηλά επίπεδα ανοσίας του πληθυσμού (>95%) και στη συστηματική επιτήρηση της Πολιομυελίτιδας - Οξείας Χαλαρής Παράλυσης που διενεργεί το Κέντρο Ελέγχου και Πρόληψης Νοσημάτων (ΚΕΕΛΠΝΟ).

«Η Ευρωπαϊκή Ένωση έρχεται αντιμέτωπη τα τελευταία χρόνια με νέες προκλήσεις όσον αφορά τη δημόσια υγεία και στο πλαίσιο αυτό προάγονται δράσεις και συνεργασίες για την καλύτερη αντιμετώπισή τους», ανέφερε κατά τη διάρκεια συνέντευξης Τύπου ο πρόεδρος του ΕΚΕΠΥ, Πάνος Ευσταθίου, με αφορμή την πρώτη επιστημονική συνάντηση υψηλόβαθμων στελεχών Κέντρων Επιχειρήσεων Υγείας από διάφορες χώρες για την προστασία των πληθυσμών από υγειονομικές απειλές, που θα πραγματοποιηθεί το διήμερο, 9-10 Μαΐου στην Αθήνα.

❖ ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ, Παγκόσμια πρωταθλήτρια η Ελλάδα στις νοσοκομειακές λοιμώξεις, 08.05.2014

Παγκόσμιος «πρωταθλητής» στη μικροβιακή αντοχή και τις νοσοκομειακές λοιμώξεις, είναι δυστυχώς η Ελλάδα, ως αποτέλεσμα της αλόγιστης χρήσης αντιβιοτικών, με συνέπεια «ασθενείς να πεθαίνουν από πολυανθεκτικά μικρόβια χωρίς να μπορούμε να κάνουμε τίποτε για την αντιμετώπισή τους», ανέφερε κατά τη διάρκεια συνέντευξης Τύπου, ο καθηγητής παθολογίας, διευθυντής της Ε' Παθολογικής Κλινικής του Νοσοκομείου «Ευαγγελισμός» και πρόεδρος της Ιατρικής Εταιρείας Αθηνών, Αθανάσιος Σκουτέλης.

Η συνέντευξη δόθηκε με αφορμή τη διοργάνωση του 40ού Ετήσιου Πανελλήνιου Συνεδρίου της Ιατρικής Εταιρείας Αθηνών (ΙΕΑ) που θα πραγματοποιηθεί 14-17 Μαΐου. Όπως επισήμανε ο καθηγητής, η Ελλάδα έχει φτάσει αρκετές φορές στο «παρά πέντε» για «την έκδοση ταξιδιωτικής οδηγίας, δηλαδή απαγόρευσης διακομιδής Ελλήνων ασθενών σε νοσοκομεία άλλων χωρών, ακριβώς για να αποφευχθεί η διασπορά αυτών των μικροβίων».

Η επιστημονική κοινότητα τις τελευταίες δεκαετίες έχει επισημάνει το πρόβλημα και έχει προτείνει λύσεις, ωστόσο, όπως είπε ο κ. Σκουτέλης, τα μέτρα, που έχουν ληφθεί από την Πολιτεία είναι μέχρι στιγμής, «αποσπασματικά και ατελέσφορα». Τελευταία, πάντως η πολιτική ηγεσία του υπουργείου Υγείας προσπαθεί να καταστήσει τη μικροβιακή αντοχή και τις νοσοκομειακές λοιμώξεις ευθύνη του διοικητικού και ιατρικού μηχανισμού του κάθε νοσοκομείου, και, όπως είπε ο καθηγητής, «μέλλει να αποδειχθεί η εφαρμογή αλλά και η αποτελεσματικότητα αυτών των μέτρων».

Κατά τη διάρκεια του συνεδρίου θα συζητηθούν επίσης, το θέμα των γενόσημων φαρμάκων, η παιδική παχυσαρκία και θα υπάρξουν ανακοινώσεις και για τα θεραπευτικά πρωτόκολλα.

Σύμφωνα με τα αποτελέσματα επιδημιολογικής μελέτης, που έγινε στο πλαίσιο του «Εθνικού σχεδίου δράσης για την Δημόσια Υγεία – Αποτύπωση, Πρόληψη και Αντιμετώπιση της Παιδικής Παχυσαρκίας», το ποσοστό των παχύσαρκων παιδιών ανέρχεται σε 9,4% και των υπέρβαρων σε 25%. Το υψηλότερο ποσοστό (40%) διαπιστώθηκε στις περιφέρειες Μακεδονίας και Ιονίων Νήσων.

Ως προστατευτικοί παράγοντες αναδεικνύονται η υψηλότερη εκπαίδευση της μητέρας και του πατέρα, η συστηματική λήψη πρωινού, η ενασχόληση της μητέρας με τη φροντίδα της διατροφής του παιδιού, η συμμετοχή του παιδιού σε οργανωμένη φυσική δραστηριότητα καθώς και το καθημερινό περπάτημα ή ποδηλασία. Ως προδιαθεσικοί παράγοντες, σύμφωνα με όσα είπε η διευθύντρια στο Ενδοκρινολογικό Τμήμα-Τμήμα Αύξησης και Ανάπτυξης του Νοσοκομείου Παιδών «Π.& Α. Κυριακού», Ελπίδα Βλαχοπαπαδοπούλου, αναδεικνύονται η παχυσαρκία των γονέων, οι περισσότερες ώρες εργασίας της μητέρας, οι ώρες τηλεθέασης και η ύπαρξη τηλεόρασης στο δωμάτιο του παιδιού, η ενασχόληση της γιαγιάς με τη διατροφή του παιδιού, οι αυξημένες ώρες μελέτης, καθώς και η απουσία φυσικής δραστηριότητας.